



## QUALIFYING RACE 1

# PRESS RELEASE Le Mans

12/07/03

## Pole for Christian Klien

Rookie driver Christian Klien will start Sunday's Formula 3 Euro Series race at Le Mans from pole position with his Dallara-Mercedes. The Austrian of the Team Mücke Motorsport was fastest in the first qualifying, almost half a second ahead of championship leader Ryan Briscoe from Australia in the Prema Powerteam Dallara-Opel.

It was the second pole for Christian Klien following his fastest qualifying time at Adria Raceway in May. The Austrian is leading in the Formula 3 Euro Series Rookie Cup and it looks like as if he was not too far away from his first Formula 3 victory. Another rookie driver will start the race on the circuit of the legendary Le Mans 24 Hours from second row on the grid: Nico Rosberg (Team Rosberg) from Finland set the third fastest time in his Dallara-Opel, two tenths of a second behind Ryan Briscoe.

Robert Kubica was fourth fastest in his Dallara-Opel. The Polish Prema Powerteam driver who took his maiden Formula 3 victory four weeks ago at the Norisring in Germany, came in just one thousandth of a second in front of Brazilian Fabio Carbone (Signature Plus) in his Dallara-Sodemo. The fourth rookie driver placed in the top 6 is Frenchman Alexandre Premat (ASM F3) in his Dallara-Mercedes, while his team-mate Olivier Pla had to settle with seventh position.

**Christian Klien** (Mücke Motorsport): „This session was just perfect. The team has made a really good job. The private tests from last week were already very good. I can say that I really enjoy this circuit, it suits me perfectly. So now I will have to do as well as today in the race tomorrow“

**Ryan Briscoe** (Prema Powerteam): „I am quite happy with this second place. But I will have to improve the results tomorrow because Christian Klien is half a second faster than me. I will do my best to win tomorrow. The conditions are quite difficult since it is really hot in the car.“

**Nico Rosberg** (Team Rosberg): „This session was not easy because of many yellow flags, a red flag and a lot of traffic on the track. With the first set of tyres everything was good and I really thought I could improve with the second set, but the car was completely different. Anyway it will be a good race tomorrow and I hope it will allow me to forget Norisring“



Press Officer : Claus-Peter ANDORKA  
Hirschbergstr. 41  
71679 Asperg - DEUTSCHLAND  
Tel: + 49 (0) 7141 220313  
Fax : + 49 (0) 7141 220314  
press@f3euroseries.com



Press Officer : Philippe SOULET  
7, rue Alsace Lorraine  
42000 Saint-Etienne - FRANCE  
Tel : + 33 4 77 41 58 03  
Fax : + 33 4 77 41 32 14  
press@f3euroseries.com



## Qualifying Rennen 1 - Pole position für C. Klien

**12.07.2003** - Der Österreicher Christian Klien startet beim Rennen der Formel 3 Euro Serie am Sonntag in Le Mans mit seinem Dallara-Mercedes von der Pole Position. Im Qualifying war der Rookie vom Team Mücke Motorsport fast eine halbe Sekunde schneller als Tabellenführer Ryan Briscoe aus Australien im Prema Powerteam Dallara-Opel.

Für Christian Klien ist es seine zweite Pole Position der Saison, nachdem er bereits im Mai auf dem Adria Raceway auf dem besten Startplatz stand. Der Österreicher führt im Rookie Cup der Formel 3 Euro Serie und hat alle Chancen, am Sonntag seinen ersten Sieg in der Formel 3 zu feiern. Ein anderer Rookie startet auf der Strecke der berühmten 24 Stunden von Le Mans aus der zweiten Reihe: Der Finne Nico Rosberg (Team Rosberg) war mit seinem Dallara-Opel Drittschnellster des Qualifyings, zwei Zehntelsekunden hinter Ryan Briscoe.

Auf dem vierten Platz landete Robert Kubica mit seinem Dallara-Opel. Der Pole vom Prema Powerteam, der vor vier Wochen auf dem Nürnberger Norisring in seinen ersten Formel-3-Rennen gleich einen Sieg feierte, war allerdings nur eine Tausendstelsekunde schneller als der Brasilianer Fabio Carbone (Signature Plus) in seinem Dallara-Sodemo. Der vierte Formel-3-Neuling unter den Top 6 ist der Franzose Alexandre Premat mit dem Dallara-Mercedes, während sein Landsmann und ASM F3-Teamkollege Olivier Pla den siebten Platz belegte.

Christian Klien (Mücke Motorsport): „Dieses Qualifying war perfekt. Das ganze Team hat einen tollen Job gemacht. Schon die Tests letzte Woche hier waren sehr gut. Ich mag diese Strecke sehr, sie passt einfach gut zu mir. Jetzt will ich natürlich versuchen, auch im Rennen am Sonntag möglichst weit vorne zu landen.“

Ryan Briscoe (Prema Powerteam): „Ich bin ganz zufrieden mit diesem Qualifying. Ich muss mich im Rennen morgen aber noch gewaltig steigern, schließlich war Christian heute eine halbe Sekunde schneller als ich. Ich werde mein Bestes geben. Die Bedingungen sind sehr schwierig, weil es im Auto sehr heiß ist.“

Nico Rosberg (Team Rosberg): „Das war kein leichtes Qualifying. Dauernd gab es gelbe Flaggen, dazu eine rote Flagge und jede Menge Verkehr auf der Strecke. Mit meinem ersten Reifen-Set lief es prima und ich dachte, ich kann mich mit dem zweiten Set noch verbessern, aber das Auto war total anders. Trotzdem - das wird morgen sicherlich ein gutes Rennen und ich hoffe, dass ich mit einer guten Leistung den Norisring vergessen machen kann.“